

ဒီဇင်ဘာလ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ တစ်လအတွင်းသုံးသပ်ချက်

လက်ရှိအခြေအနေအကျဉ်းချုပ်

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလကုန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ အကျဉ်း ထောင်များအတွင်း နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား စုစုပေါင်း ၈၆ ဦး အကျဉ်းကျခံနေရသည်။ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၁၀၇ ဦး သည် နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုများကြောင့် လက်ရှိအချိန်တွင် တရားရင်ဆိုင်နေရပြီး ထိုထဲမှ ၄၀ ဦးသည် ထောင်တွင်း မှနေ၍ တရားရင်ဆိုင်နေရ သည်။



ဓာတ်ပုံ ဦးအိုအေ
ဒီဇင်ဘာလ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊



Assistance Association for Political Prisoners (Burma)

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (မြန်မာနိုင်ငံ)

E-mail: info@aappb.org, info.aappburma@gmail.com Website: www.aappb.org

အေအေပီပီ၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာကို ဖတ်ရှုရန်အတွက် ဤနေရာကို နှိပ်ပါ

တစ်လအတွင်းသုံးသပ်ချက်

ဒီဇင်ဘာလတွင်းတွင် တိုင်းရင်းသားဒေသများများမှ တိုင်းရင်းသားကိုးဦး၊ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ၆၆(ဃ)ဖြင့် နှစ်ဦး အပါအဝင် ၁၂ ဦး ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသည်။ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ၆၆ (ဃ) ဖြင့်ပင် သုံးဦး တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရသည်။ လယ်သမား ၈၂ ဦး အပါအဝင် ၈၅ ဦး ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံခဲ့ရသည်။ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၂၂ ဦး ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားနှစ်ဦးမှာမူ ကျန်းမာရေးဆိုးရွားလျက်ရှိကြောင်းသိရှိရသည်။

မတရား သိမ်းဆည်းခံထားရသော လယ်ယာမြေများအတွက် လယ်သမားများသည် ဆက်လက်၍ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ် ခံရလျက်ရှိသည်။ ဒီဇင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် တနင်္သာရီတိုင်း၊ ရေဖြူမြို့နယ်တရားရုံးမှ တနင်္သာရီတိုင်း၊ ရေဖြူမြို့နယ်တွင် နေထိုင်သူ လယ်သမား လေးဦးအား ပိုင်နက်ကျူးလွန်ခြင်းအတွက် ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၄၄၇ ဖြင့် ဒဏ်ငွေငါးထောင်ကျပ်စီ ပေးဆောင် စေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဒီဇင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် တောင်ကြီးမြို့နယ်တရားရုံးမှ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ တောင်ကြီး မြို့နယ်တွင် နေထိုင်သူ အမျိုးသမီး ၃၂ ဦးနှင့် အမျိုးသား ၄၀ ဦးတို့အား အလုပ်ကြမ်းနှင့် ထောင်ဒဏ် တစ်လစီ ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ထိုထောင်သူများအား အရှေ့ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်မှ ပိုင်နက်ကျူးလွန်မှုဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းဖြစ်သည်။ တရားရုံးမှ တောင်သူမြောက်ဦးကိုမူ ဒဏ်ငွေပေးဆောင်စေခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ထိုထောင်သူမြောက်ဦးသည် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်သည့် နေ့တွင် ဒဏ်ငွေပေးဆောင်ပြီးနောက် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ NLD မှ ဆောင်ရွက်ရန် ကတိပြုထားခဲ့သော လယ်သမားအခွင့်အရေးနှင့် မတရားသိမ်းဆည်းခံ လယ်ယာမြေများ ပြန်လည်ရရှိရေးသည် မဖြေရှင်းနိုင်သော ပြဿနာအဖြစ် ဆက်လက်ရှိနေသည်ကို ထိုအခြင်းအရာမှ ပြသနေသည်။ ထို့ကြောင့် အစိုးရအနေဖြင့် ထိုကိစ္စအား အမြန်ဆုံး ကိုင်တွယ် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပြီး မူလပိုင်လယ်ယာမြေများတွင် ထွန်ယက်ရန်ကြိုးစားသော လယ်သမားများကို ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းမှ ကာကွယ်နိုင်ရန် သိမ်းဆည်းခံလယ်ယာမြေအရေးကိုလည်း အမြန်ဆုံးဖြေရှင်းရန် လိုအပ်သည်။

မတရားအသင်းအက်ဥပဒေအား လက်နက်သဖွယ် ဆက်လက်အသုံးပြု၍ နိုင်ငံသားများကို အသိအမှတ်ပြုထားခြင်းမရှိသော အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များတွင် ပါဝင်သည်ဟု စွပ်စွဲကာ ဖမ်းဆီး၊ ထိန်းသိမ်း၊ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ် လျက်ရှိသည်။ ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ် တရားရုံးမှ ကိုထွန်းထွန်းနိုင်အား ရကွိုင် တပ်မတော် (AA) နှင့် ဆက်နွယ်ခြင်းအတွက် မတရားအသင်းအက်ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၁၇ (၁) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ငါးနှစ် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ မဲစောက်မြို့တွင် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသော ပဲခူးတိုင်း၊ ဖြူးမြို့နယ်မှ ကိုအောင်မင်းစိုးသည် ခွဲထွက် ဒီမိုကရက်တစ် ကရင် အကျိုးပြု တပ်မတော် နှင့် ဆက်သွယ်ခြင်းအတွက် ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် မတရားအသင်းအက်ဥပဒေဖြင့်ပင် ထောင်ဒဏ် သုံးနှစ်ချမှတ်ခံခဲ့ရသည်။ ဒီဇင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးမှ အမျိုးသားလေးဦးအား နိုင်ငံတော်ကို ပုန်ကန်ရန်ကြံစည်မှု၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၂ ဖြင့် ထောင်ဒဏ်တစ်သက်တစ်ကျွန်းကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ထိုအမျိုးသားလေးဦးဖြစ်သည့် မန္တလေးမြို့မှ ကိုဇော်မင်းထွေး၊ ဗန်းမော်မြို့မှ ကိုမြင့်သိန်းနှင့် ကိုဇော်မင်း၊ မိုးညှင်းမြို့မှ ကိုခင်မောင်ရွှေတို့သည် ကချင်လွတ်မြောက် ရေးတပ်မတော် (KIA) နှင့်ဆက်သွယ်ကာ အစ္စလာမ်တပ်မတော်ထူထောင်ရန် ကြိုးပမ်းသည်ဟုသောစွပ်စွဲချက်ဖြင့် ဖမ်းဆီး၊ တရားစွဲဆိုခံရခြင်းဖြစ်သည်။ ဒီဇင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် စစ်တပ်မှ တနိုင်လုံးဆိုင်ရာ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးစာချုပ်(NCA)အား လက်မှတ်ရေးထိုးသော မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦး (ABSDF)၏ ဗဟိုကော်မတီဝင် ကိုမင်းဌေး ကို ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးမောက်မြို့နယ်၌ ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ABSDFမှ တနိုင်လုံး အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (JMC)မှတဆင့် မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကိုမင်းဌေး လွတ်မြောက် ရေးအတွက် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့ဝင်များဟု သံသယရှိသည့်အတွက် ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် စစ်တပ်မှ ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း၊ လွဲဟက်ကျေးရွာမှ ရွာသား ငါးဦးအား ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ရှမ်းပြည်နယ်၊ လားရှိုးမြို့နယ်ရှိ အထူးစုံစမ်း၊ စစ်ဆေးရေးရုံးမှ လားရှိုးမြို့နယ်ရှိ တည်းခိုခန်းတစ်ခုတွင်းမှ အရပ်သား ၁၇ ဦးအား ဖမ်းဆီး ခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးခံထားရသူများထဲမှ ၁၃ ဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သော်လည်း လေးဦးသည် ဆက်လက် ဖမ်းဆီးခံထား ရဆဲဖြစ်သည်။ ရဲများမှ ထိုအရပ်သား လေးဦးသည် မြောက်ပိုင်း မဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့၏ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သော တအာင်း လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (TNLA) နှင့် အဆက်အသွယ်ရှိသောကြောင့် ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ထိုဖမ်းဆီး မှုများသည် အစိုးရမှ အကောင်အထည် ဖော်လျက်ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကို နှောင့်နှေးစေသည်။ ထို့ကြောင့် အစိုးရအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ငြိမ်းချမ်းဆိုင်ရာ သဘောတူညီမှုရရှိရန်အတွက် အပြောင်းအလဲမရှိ တသတ်မတ်တည်း ဆောင်ရွက်ရန် AAPP မှ တိုက်တွန်းပါသည်။

လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် ရေးသားခြင်းအတွက် လူပုဂ္ဂိုလ်များကို ဖမ်းဆီး၊ တရားစွဲဆို၊ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ရန် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေအား ဆက်လက် အသုံးပြုလျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား အသရေဖျက်သည့် စာသားများကို

လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် ရေးသားခဲ့ခြင်းအတွက် ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် တရားရုံးမှ ငဖာ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာအား သုံးစွဲသူ ကိုဇော်ဇော်ကို ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ ၆၆ (ဃ) ဖြင့် စွဲချက်တင် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ပဲခူးတိုင်း၊ လက်ပံတန်းမြို့နယ်၊ အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၊ လူငယ်တာဝန်ခံ ကိုငြိမ်းချမ်းသည် သူ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ၌ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအား အသရေဖျက်သော ဓာတ်ပုံနှင့် စာသားများတင်ခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲခံခဲ့ရကာ ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် လက်ပံတန်းမြို့မရဲစခန်းမှ ဖမ်းဆီးခြင်းကိုခံခဲ့ရသည်။ ဒီဇင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး၊ စလင်းမြို့နယ်တရားရုံးမှ စလင်းမြို့နယ်၊ စီမံကိန်းဦးစီးဌာန၊ ဒုတိယ ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းမင်းလတ်အား ထောင်ဒဏ် ခြောက်လ ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဦးထွန်းမင်းလတ်သည် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် လူမှုရေး၊ ဘာသာရေးမှန်းတီးမှုများ ရေးသား ဖြန့်ဝေခြင်း၊ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား အသရေဖျက်ခြင်းတို့အတွက် ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၆၆(ဃ) ဖြင့် တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရပြီးနောက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။

ယခုလတွင် အီလီပင်းမီဒီယာဂရု၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်သည် ပြင်းထန်သော နှလုံးရောဂါခံစားနေရသော်လည်း အာမခံ ငြင်းပယ်ခြင်းခံခဲ့ရသောကြောင့် ပုဒ်မ ၆၆(ဃ) သည် ပို၍ အာရုံစိုက်စရာ ပုဒ်မတစ်ခုဖြစ်လာခဲ့သည်။ အီလီပင်းမီဒီယာဂရု၏ အမှုဆောင် အရာရှိချုပ် ဦးသန်းထွဋ်အောင်နှင့် အယ်ဒီတာချုပ် ကိုဝေဖြိုးတို့သည် ဒီဇင်ဘာလတွင်းတွင် အာမခံ အကြိမ်ကြိမ် ငြင်းပယ်ခြင်း

“ဦးသန်းထွဋ်အောင်သည် နှလုံးရောဂါ အပြင်းအထန် ခံစားနေရသောကြောင့် တရားရုံးသို့ ဝိုးချဲဖြင့် ခေါ်ဆောင်ခြင်း ခံခဲ့ရ သည်သာမက အင်းစိန်ထောင်မှ တရားရုံးသို့ သွားသည့်လမ်းတွင် နှလုံးရောဂါဖောက်ခွဲ သောကြောင့် ကြားနာမှုတစ်ခုအတွင်း ခုံတန်း ရှည်ပေါ်တွင် လှဲလှောင်းနေခဲ့ရသည်”

ခံခဲ့ရသည်။ ထိုအာမခံသည် နှလုံးရောဂါ အပြင်းအထန်ခံစားနေရသော ဦးသန်းထွဋ်အောင်ကို အခြေခံသည်။ ဦးသန်းထွဋ်အောင်သည် နှလုံးရောဂါ အပြင်းအထန် ခံစားနေရသောကြောင့် တရားရုံးသို့ ဝိုးချဲဖြင့် ခေါ်ဆောင် ခြင်း ခံခဲ့ရသည်သာမက အင်းစိန်ထောင်မှ တရားရုံးသို့ သွားသည့်လမ်း တွင် နှလုံးရောဂါဖောက်ခွဲသောကြောင့် ကြားနာမှုတစ်ခုအတွင်း ခုံတန်း ရှည်ပေါ်တွင် လှဲလှောင်းနေခဲ့ရသည် ။ သူ၏ဆရာဝန်နှင့် ပြဿနာလည်း တရားသူကြီးမှ ငြင်းပယ်ခဲ့သည်။ ဒီဇင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် အီလီပင်း မီဒီယာဂရုမှ ကြေငြာချက်တစ်စောင်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ၎င်းတို့၏ အရေးအသား များအတွက် တောင်းပန်ခဲ့သည်။ ဒီဇင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ ပဟိုသုတေသနအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးမျိုးရန်နောင် သိန်း၏ အာမခံလျှောက်ထားမှုအား အနောက်ပိုင်းခရိုင် တရားရုံးက အကြောင်းပြချက် ခိုင်လုံမှုမရှိဟုဆိုကာ ပယ်ချခဲ့သည်။

ဒီဇင်ဘာလတွင်းတွင် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ၆၆(ဃ) ဖြင့် ဖမ်းဆီးခံထားရသူ လေးဦးသည် အာမခံဖြင့် လွတ်မြောက်ခဲ့သည်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် ဖော်ကားရေးသားခြင်းအတွက် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ၆၆ (ဃ)ဖြင့် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသော မစန္ဒီမြင့်အောင်အား ပဲခူးမြို့နယ်တရားရုံးမှ ဒီဇင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အာမခံဖြင့် လွတ်ပေးခဲ့သည်။ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ၆၆(ဃ) ဖြင့် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသော ပုသိမ် မြို့နယ်၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (NLD) ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆန်းရွှေသည် ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ခြင်းမရှိသည့်အတွက် ဒီဇင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ပုသိမ်မြို့နယ်တရားရုံးမှ သူ့အား အာမခံပေးခဲ့သည်။ သူသည် ဆင်မကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကိုလွင်ကို လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် ဖော်ကားရေးသား ခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲခံခဲ့ရသည်။ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ၆၆ (ဃ) ဖြင့် နိုဝင်ဘာလ တွင်းက ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသော ဆင်မကျေးရွာအုပ်စု NLD ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်နိုင်နှင့် ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဦးလွင်ဦးတို့သည် ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ)အား ငြိစွန်းခြင်းမရှိသဖြင့် ရဲအချုပ်မှ ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ နေပြည်တော်အခြေစိုက် သတင်း ထောက်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးမောင်မောင်ထွန်းသည် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ၆၆(ဃ) ဖြင့် နိုဝင်ဘာလတွင်း၌ ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရပြီးနောက် ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက် နေ့တွင် အာမခံဖြင့် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ သူသည် အစိုးရပိုင် ကြေးမုံသတင်းစာ၏ အလွတ်တန်း သတင်းထောက်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးဇော်မင်းအောင် အား အယ်ဒီတာပေးစာကဏ္ဍနှင့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် ဝေဖန်ရေးသားခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲခံခဲ့ရသည်။ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာတွင် လွတ်တော်အမတ်ဟောင်းတစ်ဦးအား ဂုဏ်သိက္ခာညှိုးနွမ်း အောင် ရေးသားခြင်းအတွက် ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၆၆(ဃ) ဖြင့် ဒီဇင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသော မကွေးတိုင်း၊ ဂန့်ဂေါမြို့နယ်၊ မင်းရွာမှ စေတနာ့ ဝန်ထမ်း တစ်ဦးဖြစ်သူ မဇင်မာအောင်သည် ဒီဇင်ဘာလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် အာမခံဖြင့် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။

လွတ်မြောက်ရန်အတွက် ခိုင်လုံသော အကြောင်းပြချက်များ တင်သွင်းခဲ့သော်လည်း တချို့သည် ထောင်တွင်းတွင် ဆက်လက်ရှိ နေသောကြောင့် ပုဒ်မ ၆၆(ဃ) ဖြင့် တရားစွဲဆိုခံထားရသော လူပုဂ္ဂိုလ်များအတွက် ထိန်းသိမ်းခံရခြင်း သို့မဟုတ် အာမခံပေးခြင်း နှင့် ပတ်သက်သော တိကျသေချာသည့် သတ်မှတ်ချက်များ မရှိသည်ကို ထိုအမှုများက ညွှန်းဆိုပြနေသည်။ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ) မှ ပြင်းထန်သော ပြစ်ဒဏ်များကို ချမှတ်ပြီး ကျူးလွန်သော ပြစ်မှုနှင့် ပြစ်ဒဏ် ညီမျှခြင်းမရှိပါ။ ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေနှင့် ဆိုးရွားသော ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်မှုနည်းသည် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၅၀ ကဲ့သို့သော အသရေဖျက်သည့် အခြားဥပဒေများ ကြား ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်မှုများသည် ကွာဟလျက်ရှိသည်။ သူရဦးရွှေမန်းဦးဆောင်သော ကော်မရှင်မှ ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ

၆၆(ဃ)အား ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်အား ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းခဲ့ပြီးနောက် AAPP မှ ဥပဒေပြု အမတ်များအား ထိုဖိနှိပ်ထားသော ဥပဒေကို ခြွင်းချက်မရှိ၊ အမြန်ဆုံး ပြင်ဆင် သို့မဟုတ် ဖျက်သိမ်းပေးရန် တိုက်တွန်းသည် သာမက နိုင်ငံသားများအား လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ကို ကျင့်သုံးခြင်းမှ တားမြစ်ထားသော အခြားဥပဒေများကို ပယ်ဖျက် ပေးရန်လည်း တိုက်တွန်းပါသည်။

ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ထောင်ဒဏ်လေးနှစ်ချမှတ်ခံထားရသော မြောက်ဦးမြို့နယ်မှ နိုင်ငံရေးတက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ကိုခိုင်နေမင်းသည် စစ်တွေ ထောင်မှ ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (TNLA) နှင့်ရှမ်းပြည်နယ်တပ်မတော် (တောင်ပိုင်း) (SSA-S) တို့ကြား တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားပြီးနောက် နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ထိန်းသိမ်းခံခဲ့ရသော ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကျောက်ခဲမြို့နယ်မှ မိုင်းတက်ရွာသား ၁၁ ဦးအား ဒီဇင်ဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် တအာင်းလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (TNLA) မှ လွတ်ပေးခဲ့သည်။ TNLAမှ ထိုထိန်းသိမ်း ခံထားရသူများသည် ရှမ်းပြည်နယ် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS) ၏ ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့ဝင်များဟုသံသယရှိခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသား လူ့အခွင့်ရေး ကော်မရှင် (MNHRC) နှင့် အကျဉ်းဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကာ အကျဉ်းဝန်ထမ်း အရာရှိ တစ်ရာ ကို လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံ သင်တန်းများပို့ချပေးသည့် အစီအစဉ်ကို ဒီဇင်ဘာလ ၁၂ ရက်နေ့နှင့် ၁၃ ရက်နေ့၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့နှင့် ၁၆ ရက်နေ့တို့တွင် ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့များ၌ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ AAPP မှ ထိုသင်တန်းများ ကျင်းပပေးခြင်း နှင့် ပတ်သက်၍ ကြိုဆိုပြီး AAPP မှ အကျဉ်းထောင်တွင်း လူ့အခွင့်အရေးသင်တန်း များပေးရန်အတွက် ကာလရှည်ကြာစွာ စည်းရုံး လှုံ့ဆော်လျက်ရှိသည်။ သင်တန်းနှင့် ပတ်သက် ၍ သင်တန်းအမျိုးအစား အသေး စိတ်သည် ရှင်းလင်းခြင်းမရှိသည့်ပြင် ပို၍ တိကျသောနည်းစနစ်များနှင့် သင်တန်းတွင်ပါဝင်သော ရည်ရွယ်ချက်များသည်လည်း ရှင်းလင်းခြင်းမရှိပါ။ ထို့ပြင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေး ကြေငြာစာတန်း (UDHR) တွင် ပါဝင်သော အသေးစိတ် အခွင့်အရေးများ သို့မဟုတ် အကျဉ်းသားများကို ပြုမူ ဆက်ဆံရန်အတွက် အနည်းဆုံး စံချိန်၊ စံညွှန်း၊ စည်းမျဉ်းများကို ကိုးကား၍ ပညာပေးခြင်းမရှိခဲ့ပါ။ ဆွီဒင်နိုင်ငံအခြေစိုက် Rawul Wallenberg Institue (RWI) အဖွဲ့အစည်းမှ ပူးပေါင်းပါဝင်ကာ အကျဉ်းဦးစီးဌာန၊ အဆင့်မြင့်ဝန်ထမ်း တစ်ရာကို ဦးစွာ သင်တန်းပို့ချခြင်းဖြစ်သော်လည်း အကျဉ်းဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ နောက်ဆက်တွဲ သင်တန်းကိုမူ အကျဉ်းဦးစီးဌာနမှ ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် ပို့ချမည်ဖြစ်သည်။ သင်တန်းပို့ချမည့်သူများသည် လူ့အခွင့်အရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် အရည်အချင်း ပြည့်မီခြင်းမရှိပဲ လုံလောက်သော သင်တန်းများနှင့် ပညာပေးမှုများကို ပြုလုပ်နိုင်ခြင်းမရှိပါ။ အထူးသဖြင့် အခြေခံ အစားအစာများ ရရှိမှု မရှိခြင်း၊ မိလ္လာစနစ် မရှိခြင်းနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့မှုများ မရှိခြင်း၊ အကျဉ်းထောင်များတွင်း ဆိုးရွားစွာ အကျဉ်းသားများ ပြည့်သိပ်နေခြင်း၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းနှင့် အကျင့်ပျက်ခြစားခြင်းတို့အပါအဝင် အကျဉ်းထောင်များတွင်း ကျယ်ပြန့်နေသော လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများနှင့် ထိုချိုးဖောက်မှုများကို အကျဉ်းထောင်ဝန်ထမ်းများမှ ကျူးလွန်လျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ထိုအရည်အချင်းမပြည့်မီသူများက သင်တန်းပေးခြင်းသည် မေးခွန်းထုတ်စရာဖြစ်သည်။ ထိုမျှသာမက နိုင်ငံတဝှမ်းလုံးရှိ အကျဉ်းထောင် ၄၆ ခုအား စနစ်ကျစွာ ပြောင်းလဲနိုင်ရန် အကျဉ်းထောင် ဝန်ထမ်း ၁၀၀ အား သင်တန်းပေးခြင်းသည် လုံလောက်ခြင်းမရှိပါ။ မြန်မာနိုင်ငံ အကျဉ်းထောင်များတွင်း ဆိုးရွားသော လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးခြင်း မြှင့်တင်ခြင်းသည် အရေးကြီးသော ပထမခြေလှမ်းတစ်ရပ်ဖြစ်သော်လည်း လိုအပ်လျက်ရှိသော အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု စတင်ရန် ကျယ်ပြန့်သော၊ ပစ်မှတ်ထားသော၊ အမှီအခိုကင်းသော ပညာပေးမှုနှင့် သင်တန်းများပြုလုပ်ရန် လိုအပ်သည်ဟု AAPP မှ အထူးအလေးပေးအကြံပြုပါသည်။

အရပ်သားအစိုးရသည် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး ရရှိရန်နှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို မြှင့်တင်ရန်အတွက် အမျိုးမျိုးသော လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော်လည်း နိုင်ငံ၏ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေများသည် ဆက်လက်ဆိုးရွားလျက်ရှိ ဆဲပင်ဖြစ်သည်။ စစ်တပ်နှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့များကြား ပဋိပက္ခများ ပိုမို ပြင်းထန်လာခြင်း၊ လယ်ယာမြေ အခွင့်အရေးချိုးဖောက်ခံရမှုများ ဆက်လက်ရှိနေခြင်း၊ နိုင်ငံသားများ၏ လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော် ပြောဆိုခွင့်နှင့် နိုင်ငံရေးနှင့် နိုင်ငံသား အခွင့်အရေးများကို ကန့်သတ်ထားမှုများ ဆက်လက်ရှိနေခြင်း ကို အထက်ပါအဖြစ်အပျက်များမှ တွေ့မြင်နိုင်သည်။ ထို့ကြောင့် AAPP မှ အစိုးရအား AAPP အသိအမှတ်ပြုထားသော လက်ကျန်နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများကို ခြွင်းချက်မရှိ အမြန်ဆုံး လွတ်ပေးရန် ပန်ကြားပြီး နိုင်ငံသားများအတွက် နိုင်ငံရေးနှင့် နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးကို ကာကွယ်ပေးရန် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပို၍ တိုးတက် ကောင်းမွန် သော ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန်လည်း တိုက်တွန်းပါသည်။